

J

JOCKTANE LAWSON CHRISTOPHE*Regional Head International at Ecobank*

France



© CRÉDIT PHOTO

Christophe JOCKTANE LAWSON was born in 1958 in Gabon, of Gabonese parents. After a degree in economics from Paris XIII University, he graduated with a master's degree from the Institute of Political Studies in Paris. He started his career at Citibank in Libreville (Gabon). For five years, he will wear different hats and move from Associate Manager to Deputy General Manager. His experience in the financing of companies and government projects, international financing, financial engineering opens the doors in 2000 to the Benin branch of pan-African bank Ecobank. His expertise speaks for him and from being General Manager of a national entity, he expands his importance on the financial spectrum of the African continent leading since 2007 the expansion of the African banking group towards Paris, London, Beijing, and Johannesburg as Director of International Operations.

2011 - He publishes in *Exper'Afrique* "The stakes and promises of the emergence of banking groups with African capital"

2007 - He is appointed Director of International Operations

2000 - He joins the Ecobank Group

Ecobank is one of Africa's leading brands alongside major Western majors such as BNP, Standard Chartered Bank, City Bank, SG, etc., driving the growth of banking in Africa. With a strong bias, Ecobank through its Managing Director receives the prestigious award for Best Company Director and for Technological Innovation, in recognition of his contribution to the creation and direction of a team of

African leaders who managed to turn Ecobank into a pan-African bank with a presence in 25 African countries, more than any other bank.

The prospects for economic growth in Africa are promising, the room for improvement is high, so the need for African eminences is high. This is why Christophe, in his capacity as Sciences Po alumni, takes part in the *Exper'Afrique* workshops. As part of this project of sponsoring graduates / students open to all graduates from the continent or who feel close to them, Christophe publishes in 2011 "*Les enjeux et promesses de l'émergence de groupes bancaires à capitaux africains*". An additional relay to better position Ecobank's French subsidiary on capital flows between Europe and Africa. 🌟

J

JOCKTANE LAWSON CHRISTOPHE*"Regional Head International" chez Ecobank*

France



© CRÉDIT PHOTO

Christophe JOCKTANE LAWSON est né en 1958 au Gabon, de parents gabonais. Après une licence en économie à l'Université Paris XIII, il sort diplômé d'un master de l'Institut d'Etudes Politiques de Paris. Il démarre sa carrière au sein de Citibank à Libreville (Gabon). Pendant cinq années, il va porter différentes casquettes et passer de Manager associé à Directeur Général Adjoint. Son expérience dans le financement des sociétés et des projets gouvernementaux, financement internationaux, ingénierie financière lui ouvre les portes en 2000 de la succursale béninoise de la banque panafricaine Ecobank. Son expertise parle pour lui et de Directeur Générale d'une entité nationale, il élargit son importance sur l'échiquier financier du continent africain en menant depuis 2007 l'expansion du groupe bancaire africain sur Paris, Londres, Pékin, Johannesburg au poste de Directeur des Opérations Internationales.

2011 - Il publie dans *Exper'Afrique* "Les enjeux et promesses de l'émergence de groupes bancaires à capitaux africains"

2007 - Il est nommé Directeur des Opérations Internationales

2000 - Il intègre le Groupe Ecobank

Ecobank compte parmi les marques africaines côtoyant les majors historiques occidentales comme BNP, Standard Chartered Bank, City Bank, SG, etc., tirant ainsi la croissance du secteur bancaire en Afrique. Avec un parti-pris bien marqué, Ecobank au travers de son Directeur Général reçoit le prestigieux prix de Meilleur Dirigeant d'Entreprise et

d'Innovation Technologique, en reconnaissance de sa contribution à la création et la direction d'une équipe de dirigeants Africains qui ont réussi à transformer Ecobank en une banque pan africaine avec une présence dans 25 pays Africains, plus qu'aucune autre banque.

Les perspectives de croissance économique en Afrique sont prometteuses, la marge de progression est forte, donc les besoins d'éminences grises africaines se fait grand. Voilà pourquoi, Christophe, en sa qualité de Sciences Po alumni prend part aux ateliers *Exper'Afrique*. Dans le cadre de ce projet de parrainage diplômés/étudiants ouvert à tous les diplômés originaires du continent ou qui s'en sentent proches, Christophe publie en 2011 "*Les enjeux et promesses de l'émergence de groupes bancaires à capitaux africains*". Un relais supplémentaire de mieux positionner la filiale française d'Ecobank sur les flux de capitaux entre l'Europe et l'Afrique. 🌟